
 

 

 

Vertrouwen, Samen, Duurzaam  
 
Met deze drie woorden met deze drie thema’s zijn wij als ChristenUnie het afgelopen jaar de 
verkiezingen in gegaan. Thema’s die een basis vormen in ons eigen verkiezingsprogramma waar 
we de komende jaren mee aan de slag gaan. En waar we vanaf dag 1 na de verkiezingen mee 
aan de gang zijn. Vanuit deze drie woorden zal ik ook nu als ChristenUnie de algemene 
beschouwingen houden.  
 
Vertrouwen 
 
 
Als ChristenUnie Ermelo danken wij onze God voor het goede wat Hij geeft. Vanuit ons vertrouwen 
op Hem zetten wij ons in voor Ermelo. Wij willen bijdragen aan het vertrouwen in de samenleving: 
met name tussen inwoners en politiek.  
 
Wij mogen leven in vrijheid en kunnen keuzes maken. We spreken nu over een beleidsarme 
kadernota. Maar als je kijkt naar wat er ligt aan beleid en wat er uitgevoerd moet worden dan is dat 
veel. De afgelopen jaren is er veel besloten en de uitvoering moet plaats gaan vinden. We staan 
met zijn allen voor een aantal lastige vraagstukken. Die deels lastig zijn vanwege de 
uitvoerbaarheid en deels lastig vanwege de financiële consequenties.  
 
Als eerste noemen wij de zorg. Er is veel veranderd in de zorg. Gemeentes hebben een grote 
verantwoordelijkheid gekregen en als je kijkt naar een gemeente als Ermelo dan is er veel gaande 
aan zorg en diversiteit aan zorg wat plaats vindt. Met name rondom de jeugdzorg zijn er financiële 
tekorten. Maar belangrijker is dat de zorg die nodig is geleverd kan worden. Niemand moet tussen 
wal en schip vallen of onnodig thuis zitten op de bank. We moeten beducht zijn op inwoners die te 
maken krijgen met schulden en de schuldhulpverlening moet snel en goed geregeld zijn. Er moet 
voldoende aanbod zijn op dagbesteding voor hen die niet kunnen werken. En er is een grote groep 
die graag wil werken maar lang niet altijd aan het werk komt.  
 
Samenwerking tussen organisaties, ondernemers, bedrijven en gemeentes is essentieel om de 
vraagstukken aan te kunnen. Als je kijkt naar mensen aan het werk krijgen dan is de Inclusief 
Groep een mooi voorbeeld en een onderneming waar wij als gemeentes gezamenlijk in de regio 
trots op mogen zijn.  Samen oplossingen zoeken, creativiteit ontwikkelen en vooral ook uitgaan 
van niet alleen wat het kost, maar wat het oplevert. Samen de verantwoordelijkheid voelen voor de 
maatschappelijke opgave om te investeren in onze inwoners die zorg en meer begeleiding nodig 
hebben.  
 
Inzetten op goede zorg en begeleiding kan namelijk ook juist naast betere gezondheid en 
levensgeluk ook op langere termijn financieel voordeel opleveren. En dan is levensgeluk, je erbij 
voelen horen en mee tellen de grootste waarde.  
 
In de afgelopen jaren hebben we als gemeente veel geïnvesteerd. Als ChristenUnie zien wij een 
hoog ambitie niveau en dat is goed. Durven ontwikkelen en dit verantwoord doen als gemeente is  
wat ons betreft positief. Helemaal als het investeringen zijn waar onze inwoners ook direct van 
profiteren. Denk aan onze mooie nieuwe centrum dat bruist van de activiteiten. Wij zien actieve 
ondernemers die samen de schouders er onder zetten en elkaar steeds beter weten te vinden.  
 
Wij zijn als ChristenUnie zelf ook pleitbezorger om de Veluwe als toeristische trekpleister uit te 
dragen. Investeringen zijn nodig om aantrekkelijk te blijven. Wij zouden nog meer inzet willen zien 
wat betreft fietsveiligheid en vrijliggende fietspaden. Wij zouden graag zien dat we als gemeente 
Ermelo ons meer profileren als fietsdorp. Goede en veilige fietsverbindingen zijn belangrijk. Bij de 
actualisatie van het GVVP (Gemeentelijk Verkeers- en Vervoers Plan) willen wij om die reden een 
haalbaarheidsonderzoek voor een fietsvoorziening op de Jonkheer Doctor C.J. Sandbergweg. 
Over deze locatie hebben wij schriftelijk vragen gesteld. Deze zijn nog niet beantwoord. Op een 



 

 

later moment zullen wij met een motie komen om een haalbaarheidsonderzoek te laten 
plaatsvinden. 
 
De kadernota vermeldt dat er feitelijk geen geld is voor nieuw beleid.  
 
Vraag 1.We hebben geen financiële doorrekening gekregen van het coalitieakkoord. Mede daarom 
dienen wij een motie in opgesteld door CDA. Wij horen graag een reactie op de motie van de 
wethouder.  
 
Vraag 2. Wij lezen in de laatste bestuursrapportage dat het er voor volgend jaar helemaal niet 
ongunstig uitziet. Wij zien dit tot nu toe bij vrijwel iedere meicirculaire dat het gunstig uitpakt.  
Hoe realistisch is de somberheid? Als ChristenUnie vinden wij dat het vertrouwen tussen politiek 
en inwoners verbeterd moet worden. Als leden van de gemeenteraad ligt hier voor ons als  eerste 
de taak en de verantwoordelijkheid om dit te verbeteren. Verandering begint immers bij jezelf. Dit 
brengt ons bij het thema: Samen. 
 
 
Samen  
 
Als mensen zijn wij aan elkaar gegeven, hoe verschillend we ook zijn; we zien naar elkaar om. 
Iedereen van jong tot oud verdient een waardig leven.  
 
We hebben nu een kadernota liggen waarin het ‘oude besluit’ van het zwembad (van juli 2017) 
staat. We weten inmiddels dat de nieuwe coalitie anders denkt over het zwembad. Maar of de 
inwoners er ook anders over denken?  
 
Want inwoners, raadsleden, ambtenaren en organisaties trekken steeds meer samen op. Dit 
betekent dat je elkaar in de ogen durft te kijken, confrontaties durft aan te gaan. Want waar een 
grote groep mensen gaat mee praten zullen er verschillende meningen zijn. Iets van bovenaf 
opleggen en dirigeren past niet meer in een nieuwe werkwijze die we voor ogen hebben. Als 
ChristenUnie Ermelo zijn wij ons hier sterk van bewust. Rollen veranderen en daar moeten we 
allen aan wennen. Het luisteren, meedenken en mee laten beslissen van inwoners  
is van grote waarde. Andere werkvormen hanteren als raad is passend in deze tijd. Een 
raadsprogramma is een manier maar er zijn verschillende vormen. En geen enkele vorm is 
zaligmakend en zal alles doen.  
 
Als je kijkt naar betrokkenheid van inwoners dan neemt het toe. Helemaal als het direct gaat over 
de eigen leefomgeving. Kijk naar de grote betrokkenheid rondom buurtplan Horst en Telgt en de 
mooie ideeën die er ontstaan. Als raad moeten wij hier ruimte aan geven en ook durven loslaten. 
Een ander voorbeeld is de informatieavond in Wijk West over gasloos wonen. Dit geeft aan dat 
inwoners wel willen.  
 
Vraag 3. Het besluit rondom het zwembad is gewijzigd. Wij hebben als CU gepleit voor energie- en 
klimaatneutraliteit bij het zwembad. Wij gaan er vanuit dat dit vanzelfsprekend wel doorgaat. Maar 
horen het toch graag nog een bevestiging van de wethouder.  
 
 
Wat ook een ‘Samen’ onderwerp is, is de woningbouw. We moeten nu duidelijke stappen nemen 
t.a.v. jongeren en woningen met zorg. Het wonen met zorg onderwerp mag wat de CU betreft meer 
vaart krijgen. Organisaties weten prima te benoemen wat er nodig is. Laten we doorpakken, nu. 
Herontwikkeling Veldwijk gaat van start. En er ontstaan vanuit de samenleving ook mooie 
initiatieven collectief particulier ondernemerschap. Bij alle woningbouw staat duurzaam en gasloos 
bouwen centraal wat de CU betreft centraal.  
 
Maar ook hoe we omgaan met ons afval als individuele inwoner en als ondernemer. Het 
terugdringen van het afval en een juiste verwerking moet een aandachtspunt zijn.  
 



 

 

Dat brengt ons bij het thema duurzaamheid. Want we kunnen immers wel stellen dat over welk 
onderwerp we ook praten hebben: duurzaamheid is er altijd aan gekoppeld. 
 
Duurzaam  
 
Wij dragen zorg voor Gods schepping. Daarom moeten wij zorgvuldige keuzes maken t.a.v. natuur 
en milieu.  
 
Het baart zorgen dat er vanaf 2019 geen geld meer gereserveerd staat voor duurzaamheid. Het is 
een onderwerp in de pijplijn met een PM post. Terwijl we bij duurzaamheid geld moeten hebben 
staan. PM is veel te vrijblijvend. Wij zijn als ChristenUnie voorstander van het oprichten van een 
spaarfonds en bij het volgende agendapunt dienen wij daarvoor een motie in.  
 
Wij zijn blij met de initiatieven die nu al lopen. De burgerinitiatieven die inwoners stimuleren om 
mee te doen aan gezamenlijke duurzame investeringen. Maar er moet veel meer gebeuren. Als 
ChristenUnie zien wij winst in eigen initiatieven en bewustwording onder inwoners en ondernemers 
zelf. De inwoners en ondernemers willen vaak wel, maar de voorwaarden moeten goed zijn. Als je 
het voorbeeld neemt over gasloos wonen. Dan is een eerste informatieavond mooi en een grote 
opkomst en dan moet je daarna wel direct doorzetten. 
 
Wij zijn voor grootschalig en duurzame opwekking van energie en ook in onze ‘eigen achtertuin’. 
Wij lezen in de krant al goede voorstellen voor grootschalige energie opwek in de regio. Maar ook 
als gemeente hebben wij een verantwoordelijkheid. Ook naar onze eigen inwoners die zelf 
initiatieven hebben en willen weten waar ze aan toe zijn. Bij het volgend agendapunt - dat over 
duurzaamheid gaat - dienen wij een motie in.  
 
In de commissie hebben wij het onderwerp afvalbeleid genoemd en specifiek vragen gesteld over 
het apart inzamelen van luiers. De wethouder heeft ons uitgenodigd om mee te gaan op 
werkbezoek bij ons afvalverwerkingsbedrijf Omrin in Fryslan en wij maken graag gebruik van deze 
uitnodiging. Maar het zou ook mooi zijn om t.a.v. afvalverwerking een rondje te maken onder onze 
Ermelose ondernemers die met afvalverwerking bezig zijn.  
 
Een ander belangrijk onderwerp - er zijn vele belangrijke onderwerpen - voor ons als ChristenUnie 
is zorgvuldige keuzes maken t.a.v. natuur en milieu. Wij sluiten dan ook dit betoog af met een 
motie ‘blije bermen’ die heel vrolijk klinkt, maar serieus is om onze insectenpopulatie op orde te 
houden. Het is een motie die de wethouder en andere raadsleden wellicht zal aanspreken.  
 
Afsluitend: we zouden nog veel meer kunnen noemen want de kadernota gaat over alles. Het 
komend jaar gaan we bezig met lopende zaken en met nieuw beleid. En bij alles waar wij mee 
bezig houden wij vertrouwen, samen en duurzaam voor ogen. Samen met u (inwoners, 
organisaties, ondernemers, ambtenaren, raadsleden, collegeleden) en jou het goede doen voor 
Ermelo!  
 
 


